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 Mødereferat (WorkZone 2021-017-01798) 

    

Emne: Studienævnsmøde Datalogi, nr. 21-09  

Dato: Onsdag d. 27. oktober - 2021 kl. 12.30 – 15.30 (online) 
Referent: Mette K. Andersen 

Deltagere: Lone Leth Thomsen (formand), Tem Frank Andersen (til 13.30), 
Hans Hüttel, Anders Bruun, Peter Gjøl Jensen, Uffe Kjærulff 
(deltog på efterspørgsel i udvalgte punkter), Arthur Osnes 
Gottlieb, Ulla Øland (observatør),  
 

Afbud:  
 

Nina Fage Thomsen, Laurits Brøcker, Elisabeth Niemeyer 
Laursen (næstformand) Studievejledere (observatører) 

Dagsorden 

 
1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat 
3. Status fra decentrale studievejledere 
4. Status fra uddannelsesgrupper 
5. Ansøgninger 
6. Undervisningsevalueringer F21 
7. Uddannelsesevaluering 2021 
8. Studiestartsprøven 2021 
9. Studieordning IxD 2022 
10. Meddelelser 
11. Evt. 

 
 

Ans. Deadline Opsummering (resultat og aktioner) 

UØ Asap 
Tilbagemeldinger på uddannelsesgruppernes 
mødereferater 

MKA Asap Informere ansøgere om SNs beslutninger 

MKA Inden 31/11 
SNs konklusioner på underisningsevalueringer 2021 på 
web samt til udd.gr. 

MKA asap Sende analyser af studiestartsprøve til 
uddannelseskoordinatorer 

UØ Asap Information om Studenterrådgivningens workshops skal 
bredes ud til studerende. 

Uffe Asap Tjekke op på om der i ansættelsesproces for Ph.D’er 
screenes for sprogkompetencer. 
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Mødereferat 

 Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 

 Punkt 5 og 8 behandles først pga. medlems anden mødedeltagelse. 

 Godkendt 

  

 Ad. 2 Godkendelse af referat 

 Studienævnsformanden informerer om at der fra F22 tilknyttes hjælpelærer på kursusmodulet 
Probability Theory. 

 Godkendt 
 

Ad. 3 Status fra decentrale studievejleder 

 Der deltog ingen studievejleder, da de begge deltog i studiepraktik og IT-Match event. 

 Status via mail: 

o Vi har haft en del at lave i forhold til møder og mails, og vi har haft et stort fokus på 
planlægning af studiepraktik. Til næste møde kan vi fortælle mere i dybden omkring 
hvad vi lavede til studiepraktik og hvordan det gik. Desværre er tallene faldet en del 
siden sidste gang vi havde det fysisk, og vi får derfor kun omkring 50 studiepraktikanter 
i alt fordelt på de 5 uddannelser. 

 
Ad. 4 Status fra uddannelsesgrupper 
 

 DV:  
o Referat fra mødet d. 23. september er fremsendt 
o Kommentar: Der er ingen studerende på DV3 kandidat i E22, da kandidatuddannelsen 

har første optag i E22. (UØ retter) 
 

 DAT/SW: 
o Referat fra mødet d. 11. oktober er fremsendt 
o Der bliver ingen kursusflytteri på DAT/SW Bachelor i denne omgang (UØ tjekker med 

Ulrik Nyman om alle på instituttet er informeret om beslutningen) 
 

 BaIT: 
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde  

 

  IxD: 
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde  
o Studieordninger for hhv Bachelor- og kandidatuddannelse er fremsendt til endelig 

godkendelse (se Ad.9) 
 

 CS-IT: 
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde  

 

 iDA:  
o Der har ikke været møde siden sidste SN-møde  

 
Ad. 5 Ansøgninger 

 Liste over behandlede sager siden sidste studienævnsmøde er ikke fremsendt til dette møde. 
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 Ansøgning om yderligere eksamensforsøg 
o Studienævnet har modtaget ansøgning fra studerende om dispensation til 5. 

eksamensforsøg.  
o Beslutning: Det forsøges at indhente yderligere dokumentation for nævnte forhold 

(MKA informerer ansøger) Herefter kan studienævnsformand afgøre sagen. [MKA-note: 
efter mødet har ansøger fremsendt yderligere dokumentation og ansøgning er godkendt] 
 

Ad. 6. Undervisningsevaluering F21 (fortsat fra sidste møde) 
 

 DAT8 
o Semesterkoordinators anbefalinger: 

 Der mangler en sammenfatning med anbefalinger til Studienævnet i 
evalueringsrapporten fra koordinator  

o Studienævnets kommentarer:  
 Kommentarer ang. PBL sendes videre til PBL-gruppen. 
 Kursusmodulet Selected Topics in Modelling and Verification kan være svært, 

hvis de ikke har haft Modelling and Verification kurset på 6. semester af 
bacheloruddannelsen i datalogi.  

 Studerende er gjort opmærksom på at de skulle læse op selv, hvis de 
ikke tidligere har haft MV-kurset. 

 Det bemærkes, at der har været episoder med ”cyber-bullying”, men at disse 
blev udredet efter styregruppemøde. 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. Evalueringerne 
videresendes til uddannelseskoordinatoren. (MKA) 
 

 CS-IT8  
o Semesterkoordinators anbefalinger: 

 Der mangler en sammenfatning med anbefalinger til Studienævnet i 
evalueringsrapporten fra koordinator  

o Studienævnets kommentarer:  
 Kommentarer ang. PBL sendes videre til PBL-gruppen. 
 Kommer der noget mere/andet til PBL-WS til deres 2. rul? HH sidder i CS-

arbejdsgruppen. Kursusholderne på WS bør være bedre informeret om hvad der 
ellers sker på semesteret, så det bliver bedre alignet. 

 Der mangler en kommentar fra koordinator om der er specifikke anbefalinger til 
SN 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. Evalueringerne 
videresendes til uddannelseskoordinatoren. (MKA) 
 
  

 SW- KBH  
o Semesterkoordinators anbefalinger: 

 Semesterkoordinator har ikke fremsendt sammenskrivning forud for mødet, men 
vil indhente kommentarer fra undervisere senere. 

o Studienævnets kommentarer:  
 De fleste kommentarer går på Corona-situationen. Sammenhold på studiet 

kommer ikke af sig selv. 
o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. Evalueringerne 

videresendes til uddannelseskoordinatoren. (MKA) 
 

 
Ad. 7 Uddannelsesevaluering 2021 
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Generelt for alle uddannelser: 
Det bemærkes at der er rettet op på mange kritikpunkter, som har været gengangere i flere 
uddannelsesevalueringer: sprog, sammenhæng, fokus på forskning, 
Der er endnu engang lav svarprocent. 
 

 Bacheloruddannelser 
o BaIT 
o Studienævnets kommentarer: 

 Studieordningen er revideret under denne årgangs studietid, så der er taget 
hånd om mange kommentarer til det tidligere forløb. 

 På BaIT5 har de studerende ”følt sig som gæster”. 

 Fremover skal de studerende aktivt vælge spor tidligere, så de får de 
rette forudsætninger for den kandidat de stiler efter. 

 Det bemærkes, at enkelte studerende svarer at de kun studerer 25 timer/uge, 
hvor forventningen er op mod et gennemsnit på 45t/uge 

 Uddannelseskoordinator lægger megen vægt på brug af 
studiebelastningsmodellen. UØ/TFA vil nævne det på 
Uddannelsesgruppemøde og uddannelseskoordinator kan evt. tage det 
op på styregruppemøder. Der har måske manglet en 
forventningsafstemning. Kan ses i karaktererne?  

 Enkelt kommentar om at studerende ikke føler sig hørt i fht evalueringer  
o Beslutning: Der er kommet ny studieordning, så de ting, der ikke har fungeret, er der 

taget hånd om. Studienævnet opfordrer uddannelsesgruppe/koordinator til at snakke om 
studiebelastningen. Evalueringerne videresendes til uddannelseskoordinatoren. (MKA) 
  

o DAT 
o Studienævnets kommentarer: 

 Det bemærkes at flere studerende har syntes det var uhensigtsmæssigt at de 
blev flyttet over på ny studieordning undervejs i deres studieforløb.  

 Det kommenteres at enkelte underviseres engelsk har været svært at forstå. 

 Der er i mellemtiden indført engelskundervisning for 
undervisere/vejledere med udfordringer.  

 I forhold til studiebelastning, er der kun en enkelt studerende, der har angivet 
”mindre end 25 timer”. De fleste respondenter ligger i feltet med anbefalede ca 
45 t/uge.  

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. Evalueringerne 
videresendes til uddannelseskoordinatoren. (MKA) 

 
o IxD 
o Studienævnets kommentarer: 

 Studieordningen er revideret under denne årgangs studietid, så der er taget 
hånd om mange kommentarer til det tidligere forløb. 

 Kursusmodulet ”Mekatroniske produkter og systemer” er ude af 
studieordningen. 

 En respondent fremsætter ønske om workshop for at forbedre studieteknik mv  

 Studenterrådgivningen laver allerede disse workshops. (UØ tager denne 
videre) 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. Evalueringerne 
videresendes til uddannelseskoordinatoren. (MKA) 
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o SW:  
o Studienævnets kommentarer: 

 Det bemærkes at flere studerende har syntes det var uhensigtsmæssigt at de 
blev flyttet over på ny studieordning undervejs i deres studieforløb.  

 Det kommenteres at enkelte underviseres engelsk har været svært at forstå. 

 Der er i mellemtiden indført engelskundervisning for 
undervisere/vejledere med udfordringer.  

 I forhold til studiebelastning, er der kun en enkelt studerende, der har angivet 
”mindre end 25 timer”. Langt de fleste respondenter ligger i feltet med 
anbefalede 45 t/uge eller derover. 

o Beslutning: Det skal sikres at der også er krav til at PhD’ers engelskniveau er 
acceptabelt. (SL tjekker op på om der også screenes for sprogkompetencer for PhD’er) 
Evalueringerne videresendes til uddannelseskoordinatoren. (MKA) 
 
 

 Kandidatuddannelser 
o CSIT 
o Studienævnets kommentarer: 

 Enkelte studerende har kommenteret manglende mulighed for at vælge spor, 
som konsekvens af ens baggrund. 

 Der henvises til gl aftale med UCN. I den nye studieordning er tekst om 
valg af spor ændret. 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. Evalueringerne 
videresendes til uddannelseskoordinatoren. (MKA) 
 

o DAT: 
o Studienævnets kommentarer: 

 Studerende undrer sig over ordlyd af spørgsmål i spørgeskema:  

 ”Hvordan vurderer du kvaliteten af specialevejledningen” Der skal mere 
tekst på spørgsmålet, så man ved hvad det betyder. 

 ”God” eller ”dårlig studiebelastning” – hvad betyder dette spørgsmål? 
Kan godt være god selvom den er enten 10 eller 60 timer  

 Der er bemærkninger om at studieordningsteksten kan være svær at tyde:  

 Derfor suppleres de af semesterbeskrivelser, hvor underviser kan gå i 
dybden. 

 Ingen studerende har angivet at de studerer under 25 t/uge 
o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. Evalueringerne 

videresendes til uddannelseskoordinatoren. (MKA) Kommentar til spørgeskema sendes 
til DPF. (MKA) 
 

o iDA: 
o Studienævnets kommentarer: 

 Det er uvist hvad der menes med ”mindst prioriterede uddannelse på CS” 
 Studerende angiver at der er høj studiebelastning samtidig med forventning om 

at de bruger tid på jobsøgning, mv. 

 Henvisning til deltagelse i enkelte aktiviteter til jobsøgning/deltagelse på 
EXPO, mv 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. Evalueringerne 
videresendes til uddannelseskoordinatoren (MKA) 
 

o IxD: 
o Studienævnets kommentarer: 
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 Fokus på at jobsøgning tager megen tid samtidig med undervisning på studiet. 
Dertil kommer ønske om fokus på andre jobmuligheder end UX-designere 

 Der ER mere fokus på at de studerende bliver bedre til at ”sælge sig 
selv”. Dette for at reducere ledighed blandt dimittender. 

 Der er flere bemærkninger om (for) stort fokus på forskningsfremmende 
aktiviteter og undervisning fremfor mere praktisk anvendelse og værdi-skabende 
undervisning. 

o Beslutning: Evalueringerne videresendes til uddannelseskoordinatoren med opfordring 
til at tage emnet om balance i forskning/praktisk anvendelse op i udd.gruppen. (MKA) 
 

o SW 
o Studienævnets kommentarer: 

  Ingen særlige kommentarer. 
o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. Evalueringerne 

videresendes til uddannelseskoordinatoren. (MKA) 
 

Ad. 8 Studiestartsprøven 2021 
o Ved studiestart 2021 deltog alle vore bacheloruddannelser i studiestartsprøven. For IxD 

var det første gang. 
o Studienævnets kommentarer: 

Det kan ikke umiddelbart ses, at der har været mindre matematik efter nedtoningen af 
matematikundervisning i de adgangsgivende uddannelser under Corona 

o Vi har frit optag, hvor de sammenlignelige institutter har et karakterkrav i matematik. 
Derfor skiller vi os ud på matematikkompetencer. Studerende på DAT/SW bør have 
højere niveau i matematik end IxD/BaIT, som har B-niveau i adgangskrav. (DV har et 
karakterkrav på 4) 

o CS har egne studiespecifikke spørgsmål, som uddannelseskoordinatorerne har 
formuleret.  

o Udover matematikopgaver er der spørgsmål til de studerendes egne forventninger til 
dem selv og studiet. 

o Det er uvist hvad studienævnet SN kan bruge analysen til. Den er et redskab til at få 
(matematik)svage studerende til at overveje om de er havnet på den rette uddannelse. 
og om de kan anbefales at tage noget ekstra matematik. 

o Beslutning: Analyserne tages til efterretning og sendes til uddannelsesgrupper for info 
Der skal ikke besluttes noget. (MKA) 

 
 
Ad. 9 Studieordning Interaktionsdesign 2022 

 AB kommenterer de få ændringer ift. tidligere præsentationer på studienævnsmøder. 

 Overvejelser om undervisningssprog for hver kursusmodul er ikke opdateret. Denne opdatering i 
modulbeskrivelse skal ske løbende forud for hvert semester. 

 Beslutning: Studieordningerne godkendes, så de kan fremsendes til godkendelse ved 
Prodekan for uddannelse. 

 
Ad. 10 Meddelelser 

 Der er deadline for opstilling til valg dd. Kun 1 af nuværende genopstiller, 2 bliver kandidat til 
sommer. 

 Studienævnssekretærer tager på besøg på SW-KBH1+ 3 [Dette blev udsat] 

 Alle studieordninger der skal være gældende fra E22 er sendt til godkendelse. IxD sendes efter 
dette SN-møde. 

 Stillingen som Prodekan for uddannelse er slået op 

 Der er indført ny terminologi i kvalitetssikringsprocedurer. 
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Ad. 11 Eventuelt 

 Intet 

 

 


